
افزايش لجام گس�يخته بهاي زمين و مس�كن 
در اي�ران ب�ازار مس�كن را به همراه مش�اغل 
مشتقه اين بخش تخريب كرده و به دليل رشد 
بي ضابطه قيمت ه�ا حجم معاملات به ش�دت 
س�قوط داش�ته اس�ت و اين وضعيت علاوه بر 
تخريب مشاغل مرتبط با بخش مسكن، فشار 
قابل ملاحظه اي را ب�ه مس�تأجران وارد كرده 
و افزايش حجم حاشيه نش�يني در ش�هرها به 
جهش بهاي زمين و ساختمان در ارتباط است. 
به گزارش »جوان«، بخشي از فشار اقتصادي كه 
به مردم وارد مي ش��ود و همچنين ركودي كه در 
بازار اشتغال ايجاد شده از محل خروج بازار زمين 
و مس��كن از تعادل اس��ت، زيرا با افزايش بي رويه 
قيمت ها مردم بايد سهم بيش��تري از درآمد خود 
را براي اس��كان خود هزينه كنند و وقتي در بازار 
تقاضا ضعيف مي ش��ود و ديگر تس��هيلات بانكي 
نيز نمي تواند قدرت خريد را تقويت كند، مشاغل 
مرتبط با بازار مس��كن نيز از بي��ن مي روند و آمار 
معاملات زمين و مس��كن به شدت س��قوط آزاد 

مي كند. 
  مشاغل مرتبط با مسكن از بين رفت

به نظر مي رسد وزارت راه و شهر س��ازي و وزارت 
اقتص��اد و صنعت به هم��راه بانك مرك��زي بايد 
راهكاري ب��راي مهار قيمت ه��ا در بخش زمين و 
س��اختمان بيابند، در غير اينصورت ه��م خانوار 
مصرف كننده مس��كن و هم مشاغل مرتبط با اين 
حوزه آس��يب بيش��تري خواهند ديد؛ كما اينكه 
هم اكنون نيز وضعيت در بازار زمين و س��اختمان 
به هيچ عنوان با حداقل دستمزد و حتي ميانگين 

دستمزد دريافتي نيروي كار اصلًا تناسبي ندارد. 
در اين ميان، ناتواني بسياري از مردم براي حضور 
در بازار زمين و س��اختمان اين پرسش را مطرح 
كرده اس��ت كه در بخش زمي��ن و املاك اقتصاد 

ايران چه مي گذرد و كدام ي��ك از وزرا امروز بايد 
پاس��خگوي اين وضعيت بازار مسكن باشند، زيرا 
جهش قيمت ها در بازاري دارد رخ مي دهد كه اين 
بازار عملاً از ابتداي دهه 90 در ركود عميق فرو رفته 
و به رغم افزايش چندين باره تسهيلات مسكن اين 
بازار از ركود خارج نشده است؛ چراكه مؤلفه قيمت 
در اين بازار از تعادل طبيعي خود خارج شده و بازار 

را تخريب كرده است. 
رشد قيمت مس��كن و در ادامه آن كاهش قدرت 
خريد در يك س��ال گذش��ته موجب ش��ده روند 
معاملات روزبه روز كمتر شود، به طوري كه تعداد 
معاملات مسكن تهران در آذرماه 9۷ نسبت به ماه 

مشابه سال قبل ۶۱ درصد كاهش را نشان دهد. 
به گزارش فارس، رشد قيمت مسكن كه از اواخر 
روزهاي تابس��تان 9۶ آغاز ش��د و در زمس��تان و 
سپس در ارديبهش��ت و خرداد ماه امسال به اوج 

خود رسيد، باعث شد تا بازار مسكن در يك ركود 
تورمي ش��ديدي فرو برود، به طوري كه آمار دفتر 
برنامه ريزي و اقتصاد مس��كن معاونت مس��كن و 
ساختمان وزارت راه و شهرسازي در گزارش خود 
از تحولات مسكن شهر تهران نشان داد كه تعداد 
معاملات مسكن ۶۱/3 درصد نسبت به مدت مشابه 
پارسال كاهش يافته است. بنا به گفته كارشناسان 
مسكن، رشد قيمت مس��كن در يك سال گذشته 
موجب كاهش بيش از پيش قدرت خريد مسكن 
شده اس��ت، بنابراين دولت بايد چاره اي براي بالا 
بردن قدرت خريد مسكن و خروج بخش مسكن 

از ركود بينديشد. 
اگر چه افزايش سقف تسهيلات خريد مسكن بنا 
به گفته اكثر كارشناس��ان و وزير راه و شهرسازي 
موجب افزايش قيمت مسكن خواهد شد، اما هنوز 
دولت راهكاري براي اين موضوع ارائه نكرده است. 

اسلامي وزير راه و شهرسازي در طي دو ماه گذشته 
همواره بر اجراي ط��رح كارت اعتب��اري مصالح 
س��اختماني س��خن گفته، اما هن��وز از آن طرح 
رونمايي نكرده است. در گزارش دفتر برنامه ريزي 
و اقتصاد مسكن معاونت مسكن و ساختمان وزارت 
راه و شهرسازي آمده اس��ت كه در آذرماه امسال، 
تعداد معاملات واحدهاي مسكوني آپارتماني شهر 
تهران به ۶ هزار و 9۵0 واحد رس��يد كه نسبت به 
ماه قبل يك درصد و نسبت به ماه مشابه سال قبل 

۶۱/3 درصد كاهش را نشان مي دهد. 
طبق اطلاعات اعلام شده از سوي اين نهاد رسمي 
در اين ماه منطقه پنج با ۸۷9 فقره )س��هم ۱4/9 
درصدي( بيش��ترين تعداد معاملات و منطقه ۱9 
با 4۷ فقره )س��هم 0/۸درصدي( كمترين تعداد 

معاملات از اين نوع را به خود اختصاص داده اند. 
همچنين بيشترين كاهش تعداد معاملات در اين 
ماه نسبت به آذر ماه سال قبل مربوط به منطقه ۲۱ 
به ميزان ۷۲/۷ درصد كاهشي و كمترين كاهش 
تعداد معاملات مربوط به منطقه ۱۸ به ميزان 4۲/۶ 

درصد بوده است. 
بر پايه گزارش مذكور واحدهاي آپارتماني مسكوني 
منطقه پنج با ۱4/9 درصد سهم خريدوفروش بازار 

بالاترين سهم كل معاملات را داشته است. 
گزارش فوق الذكر  مي افزايد: واحدهاي داراي عمر 
تا پنج سال س��اخت با 3۸/۲ درصد و واحدهاي با 
مساحت ۶0 تا ۸0 مترمربع با ۲۷/۷ درصد بالاترين 
س��هم تعداد كل معاملات را به خ��ود اختصاص 
داده اند. همچنين گزارش تحولات مسكن در آذر 
ماه پايتخ��ت دفتر برنامه ريزي و اقتصاد مس��كن 
يادآور مي شود در 9 ماه گذشته سال ۱39۷ برابر 
۱00 هزار و 9۶۷ فقره معامل��ه در پايتخت انجام  
شده است كه نسبت به مدت مشابه سال گذشته 

۲4/۵ درصد كاهش را نشان مي دهد. 

در حالي كه براي اولين بار است كه مجلس شوراي 
اسلامي به بودجه چندصد هزار ميليارد توماني 
ش�ركت هاي دولتي قص�د ورود دارد، به اعتقاد 
كرد بچ�ه ش�خصي ك�ه سال هاس�ت در حوزه 
بودجه نويس�ي فعاليت دارد. بررسي اين بخش 
از بودجه كل كشور سخت نيست، زيرا 90 درصد 
اين بودجه متعلق به 10 ش�ركت مرتبط با حوزه 
انرژي، بانك مركزي و بنگاه ها ي ملي اس�ت. در 
همين راستا، معاون اس�بق بيمه و بانك وزارت 
اقتص�اد گفت: مصوب�ات مجامع عادي س�الانه 
شركت ها و مؤسس�ات دولتي كه هر ساله بايد 
برگزار ش�ود، گاهي بدون تش�كيل جلس�ه به 
امضاي وزرا مي رسد و نسخه اي از آن به سازمان 
برنامه و بودجه ارسال مي شود و مجلس در بحث 
مجامع شركت هاي دولتي هيچ گاه ورود نمي كند. 
به گزارش »ج��وان«، بودجه ش��ركت هاي دولتي 
امسال جنجالي به پا كرده ، زيرا مشخص شده است 
كه تاكنون مجلس به رغم اينكه بودجه ش��ركت ها 
دو سوم بودجه كل كشور را تشكيل مي داده است، 
بررسي انجام نمي داد و حساب و كتاب اعم از دارايي، 
بدهي و پيش بيني سود و تحقق سود، ميزان شاغلان 
و هزينه ها و... در اين بنگاه ها كه در سراسر استان ها 
پخش هستند، ش��فاف نيس��ت. از اين رو اين براي 
اولين سال است كه نور افكن شفافيت افكار عمومي، 
رسانه ها و كارشناسان علاوه بر بودجه عمومي كشور 
بر بودجه شركت ها معطوف شده است تا مشخص 
ش��ود به اعتقاد برخي از كارشناسان در اين حياط  
خلوت مديران كه با انتش��ار فيش ه��اي نجومي و 

حملات تند طيب نيا به اين شركت ها و متهم كردن 
آنها به ناكارآمدي در سطح رسانه خبر ساز شد، چه 

مي گذرد. 
  بررسي بودجه ش�ركت هاي دولتي سخت 

نيست
اواخ��ر س��ال 9۶ كردبچه ك��ه برخ��ي وي را پدر 
بودجه نويسي مي خوانند، موارد مهمي را در گفت وگو 
با رسانه ها در رابطه با بودجه شركت ها مطرح كرد. 

وي در پاسخ به اين پرسش كه چه زماني به بودجه 
شركت ها و مؤسسات دولتي ورود مي كنيد؟ گفت: 
دوس��وم منابع مربوط به اين شركت ها و يك سوم، 
س��هم منابع عمومي بودجه دولت است، اما توجه 
كمتري به آن مي شود و فقط روي يك سوم تمركز 
وجود دارد. به اعتقاد وي، بودجه ش��ركت ها چند 
اش��كال دارد. مجامع بايد گزارش عملكرد بدهند. 
چند ضابطه گذاشتند، مثلاً حقوق  بيش از ۱0 درصد 
افزايش نداشته باشد، يا به گونه اي بودجه آنها بسته 
شود كه سود آن نسبت به س��ال قبل كم نشود، اما 
از نظر ماهيت و محتوا متفاوت است. در مجلس هم 
مي گويند بودجه ش��ركت هاي دولتي را بايد دقيق 
بررسي كنيم، اما در نهايت زمان پايان مي يابد و باز 
هم بودجه شركت ها به نتيجه نمي رسد و آنطور كه 

بايد و شايد نياز است، به آن ورود نمي شود. 
وي تصريح كرد: بررس��ي بودجه شركت ها سخت 
نيست؛ ۱۷0 تا ۱۸0 ش��ركت داريم كه ۱0 شركت 
90 درصد بودجه آنها را تش��كيل مي دهند. از نظر 
تسهيلات، گردش شركت نفت، گاز، پالايش بخش 
و بانك مركزي و ملي و ساير است. بارها گفتيم كه 

فقط اين ۱0 شركت بررسي شود، اما خبري نيست. 
بايد براي آن وقت گذاشت كه زمان بررسي در طول 

سال است. 
  مجام�ع ش�ركت هاي دولتي اص�لًا برگزار 

نمي شود 
از سوي ديگر حيدر مستخدمين حسيني كه تجربه 
فعاليت در امور بيمه، بانك و ش��ركت هاي وزارت 
اقتصاد را دارد در همين رابطه در گفت وگو با فارس 
با بيان اينكه دو سوم بودجه كشور مربوط به بودجه 
شركت هاي دولتي هيچ گاه در مجلس مورد بررسي 
قرار نمي گيرد، گفت: از مجموع بودجه يك ميليون 
و ۷۱۲ هزار ميليارد توماني كشور تنها حدود 40۷ 
هزار ميليارد تومان تحت عنوان بودجه عمومي مورد 

كنكاش قرار مي گيرد. 
به گفته معاون اس��بق بيمه و بانك وزارت اقتصاد، 
تمام هياهو و دعواهاي مجلس و رس��انه ها بر س��ر 
تعيي��ن تكليف اين رق��م در لايحه بودج��ه بوده و 
مابقي اين رقم به دليل آنكه از سوي مجامع سالانه 
شركت هاي دولتي با هيئت مديره هاي متشكل از 
وزراي كابينه تصويب مي ش��ود، از اين رو مجلس 
هيچ گاه روي رقم يك ميليون و ۲00 هزار ميليارد 
توماني بودجه ش��ركت هاي تابعه دولت بررس��ي 

نمي كند و يا تصميمي نمي  گيرد. 
مستخدمين حسيني با اش��اره به برگزاري مجامع 
عادي سالانه شركت ها و مؤسسات دولتي در پاييز 
هر س��ال عنوان كرد و افزود: اين مجامع متعلق به 
شركت هاي نفتي، كشاورزي و صنعتي هستند كه 
الزاماً بدون تشكيل جلسه، با امضاي وزرا مصوبات 

آنها به س��ازمان برنامه و بودجه ارسال مي شود. در 
نهايت در رديف هاي بودجه اي تجميع شده و تحت 
عنوان لايجه بودجه كشور به مجلس ارسال مي شود، 
در حالي كه مجلس در بحث مجامع ش��ركت هاي 

دولتي هيچ گاه ورود نمي كند. 
به گفت��ه وي انتقادها بر س��ر نحوه دخ��ل و خرج 
كشور درحاليست كه حياط خلوت اصلي در لوايح 
بودجه  اي كشور به طور مشخص مجامع شركت هاي 
دولتي اس��ت كه قبل از ارائه لايحه بودجه كش��ور 
برگزار و مصوبات آنها در اين لايجه افزوده مي شود. 
مستخدمين حس��يني ادامه داد: به لحاظ رفتاري، 
چون مجلس طي س��ه م��اه قادر به بررس��ي تمام 
جزئيات لايحه بودجه نيست، بنابراين تنها هنر آن 
كنكاش بر س��ر كمتر از يك سوم اين بودجه يعني 
حدود 40۷ه��زار ميليارد تومان ب��ه عنوان بودجه 

عمومي كشور تا شب عيد است. 
  سود شركت هايي كه دولت در آن كمتر از 

50 درصد سهم دارد چقدر است؟
در همين رابطه، محس��ن ابوالحسني در گفت و گو 
با مهر درباره ش��ركت هايي كه دول��ت كمتر از ۵0 
درصد در آنها سهم دارد، گفت: طبق تعريف قانون 
محاس��بات عمومي، باي��د بودج��ه وزارتخانه ها و 
دستگاه هاي تابعه و ش��ركت هاي دولتي در قانون 
بودجه كل كشور آورده ش��ود؛ در اين بين تعريف 
ش��ركت هاي دولتي در قانون مش��خص ب��وده و 
چند مص��داق دارد كه مهم ترين تعبي��ر مربوط به 
شركت هايي مي شود كه دولت بالاي ۵0 درصد در 

آنها سهم دارد. 
اين كارش��ناس حقوقي اف��زود: دول��ت در برخي 
شركت ها زير ۵0 درصد، يعني از يك تا 49/9 درصد 
سهم دارد كه در اين خصوص مصاديق متعددي در 
نظام مالي و حقوقي ايران وجود دارد و البته نامي از 

اين شركت ها در لوايح بودجه برده نمي شود. 
وي با بيان اينكه دولت از هر سهمي كه در شركت ها 
دارد س��ودي مي برد، گفت: س��ودي ك��ه دولت از 
ش��ركت ها كس��ب مي كند، به عنوان درآمد دولت 
محسوب مي شود، در نتيجه رقمي كه از اين محل 
حاصل مي شود بايد به عنوان درآمدهاي دولت در 
لايحه ذكر شود. امسال در تبصره هاي ماده واحده به 
صراحت ذكر شده كه دولت مكلف است سود حاصل 
از اين شركت ها را بگيرد. ابوالحس��ني ادامه داد: با 
اين حال بررس��ي جداول درآمدهاي دولت نشان 
مي دهد رديفي كه به اين حوزه اختصاص يافته ۱۲ 
هزار ميليارد تومان است كه بخشي حاصل از سود 
شركت هاي دولتي و بخشي )۵00ميليارد تومان( 
حاصل از سود شركت هايي اس��ت كه دولت سهام 
زير ۵0 درصد در آنها دارد، با اين وجود اسمي از اين 

شركت ها در بودجه نمي بينيم. 
وي اف��زود: از س��ال 90 ت��ا لايح��ه بودج��ه 9۸، 
عددي كه براي س��ود دولت از محل س��هامداري 
ش��ركت ها ذكر ش��ده ۵00 ميليارد تومان اس��ت 
)ص۵۵ جل��د ي��ك بودج��ه- ج��داول كلان(. 
 اي��ن در حاليس��ت كه به نظ��ر مي رس��د اين رقم 

صوري باشد. 
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بررسی بودجه شرکت های دولتی سخت نیست
 معاون اسبق بيمه و بانك وزارت اقتصاد: مجامع شركت هاي دولتي گاهي برگزار نمی شود و مصوبات به امضاي وزير مي رسد 

و سپس راهي سازمان برنامه و بودجه مي شود 

پدر بودجه نويسی ايران:  هادی غلامحسینی
  گزارش  یک

قيمتلجامگسيخته،عاملتخريببازارزمينوساختماناست
صعود قيمت زمين و ساختمان و سقوط آزاد حجم معاملات 

    مسکن

مانور تبليغاتي جديد خودروسازان

معترضان به ايران خودرو و سايپا مراجعه  کنند
پس از بركن�اري مديرعامل س�ايپا ب�ه بهانه افزايش خودس�رانه 
قيمت خ�ودرو و اولتيماتوم وزي�ر صنعت مبني ب�ر احقاق حقوق 
ثبت نام كنن�دگان خودرو، روز گذش�ته خبري مبني ب�ر دعوت از 
مش�تريان ناراضي خودروس�ازان در روز شنبه منتش�ر شد. قرار 
است در روز ش�نبه مانور تبليغاتي جديدي از سوي خودروسازان 
برگ�زار ش�ود و معترض�ان ب�ا مراجع�ه ب�ه اي�ن دو خودروس�از 
مشكلاتش�ان را رو در رو مط�رح كنن�د. هر چند ك�ه همچنان به 
رفع مش�كلات اميدي نيس�ت. در ميان اخبار مربوط ب�ه افزايش 
قيمت و خروجي مصوبات سازمان حمايت در مورد قيمت خودرو، 
مس�ئولان مدام از حفظ حقوق مصرف كنندگان س�خن مي گويند 
و در اي�ن زمينه حتي به خودروس�ازان اولتيمات�وم هم مي دهند. 
حال اين س��ؤال مطرح اس��ت كه با افزايش ۵0 درصدي قيمت ها كه 
بخشي از آن به دليل ناكارآمدي زنجيره خودروسازي در كشور است و 
هزينه اين ناكارآمدي تنها بر دوش مصرف كنندگان قرار دارد، چگونه 
فعالان اين حوزه بايد از حقوق مصرف كنن��دگان دفاع كنند؟ اصلًا در 
اين شرايط حفاظت از حق و حقوق مصرف كنندگان در چه قالبي بايد 
صورت بگيرد؟ آنچه مشخص است رضا رحماني، وزير صنعت، معدن و 
تجارت در اين شرايط حفاظت از حقوق مصرف كنندگان را نه در تعديل 
تدريجي قيمت ها يا ارتقاي كيفيت، بلك��ه در عمل به تعهدات فروش 
مي خواند و در اين زمينه حتي به خودروسازان اولتيماتوم هم داده است. 
رحماني تأكيد فراواني بر احقاق حقوق مصرف كنندگاني دارد كه خودرو 
پيش خريد كرده اند؛ در حال حاضر بس��ياري از مش��تريان خودرو كه 
محصولي با كيفيت پايين دريافت كرده اند يا نسبت به افزايش قيمت ها 
گلايه مند هستند به نوعي به دنبال حقوق از دست رفته خود هستند. 
بنابراين به نظر مي رسد وزارتخانه بايد پيگير احقاق حقوق اين دسته از 

مشتريان هم باشد. 
بسياري از كارشناس��ان معتقد ند كه وزارت صنعت نتوانسته عملكرد 
مناس��بي در ارتباط با احقاق حقوق مصرف كنندگان داش��ته باش��د. 
مسئولان ارشد وزارت صمت تلاش داش��تند تا حقوق مصرف كننده 
را تأمين كنند، اما متأس��فانه عملكرد ضعي��ف و انتخاب راه هاي غلط 
در اين بخش، سبب شده است به عملكرد وزارتخانه نمره قبولي داده 
نشود. همچنين در حالي كه زنجيره خودروسازي با مشكلات متعددي 
روبه رو است، شاهد هستيم كه مسئولان وزارتخانه به جاي اقدام عملي 
در ارتباط با حقوق مصرف كنندگان و رفع مش��كلات توليد كنندگان، 
تنها به دادن دس��تورهاي بي عمل و بدون پش��توانه بسنده مي كنند. 
اكنون پس از سال ها دو خودروساز بزرگ تصميم گرفتند تا در جلسه اي 
رودر روي مش��تريان قرار گيرند و به مشكلاتشان رسيدگي كنند. هر 
چند كه مشتريانش��ان اميدي به رفع مش��كلات و رف��ع ايرادات فني 

خودروهايشان ندارند. 
معاون وزير صنعت در اين خصوص گفت: در راس��تاي دس��تور وزارت 
صنعت، معدن و تجارت به شركت هاي خودرو ساز براي تعيين تكليف 
مشتريان، گروه خودروسازي ايران خودرو و سايپا، ستادي را در معاونت 
فروش خود تش��كيل داده اند و به اعتراض مشتريان به تأخير و شرايط 

تحويل خودرو رسيدگي مي كنند. 
فرشاد مقيمي افزود: روز پنج شنبه به صورت سرزده از اين ستاد بازديد 
كردم كه با توجه به فراخوان شركت هاي خودرو ساز، افرادي كه امكان 
تحويل خودروهايشان نبود، به س��تاد مراجعه كرده بودند و توافقاتي با 

خودروسازان داشتند. 
وي با اعلام اينكه ساير گروه ها نيز مي توانند در روزهاي آينده به اين ستاد 
مراجعه كنند، گفت: با توجه به گروه بندي محصولات خودرو س��ازان، 
متقاصيان با مراجعه به س��تاد و انتخاب محصول مورد نظر مي توانند از 
زمان تحويل خودرو كه توس��ط شركت خودرو س��از اعلام خواهد شد، 

مطلع شوند. 
ب��ه گفته وي س��تاد مش��تريان ايران خ��ودرو در كيلومت��ر ۱4 جاده 
مخصوص تهران- كرج )شهيد لش��كري(جنب بيمه و بانك پارسيان 
در 4 ايران خودرو و ستاد مشتريان سايپا در كيلومتر ۱۸ جاده قديم، 
مجموعه سازه گستر)كفش ملي س��ابق( مستقر شده اند و از ساعت 9 
 صبح روز شنبه شش��م بهمن ماه آغاز و تا س��اعت ۱۷ همان روز ادامه 

خواهد داشت.

مركز پژوهش هاي مجلس خبر داد

 خط فقر در تهران 
ماهانه 2/7 میلیون تومان است

مرك�ز پژوهش ه�اي مجل�س ب�ا بي�ان اينك�ه س�قف معافي�ت 
مالياتي حقوق ب�راي س�ال 9۸ با هزينه ه�اي خان�وار همخواني 
ن�دارد، اع�لام ك�رد: خط فق�ر ب�راي ي�ك خان�وار چه�ار نفره 
در ته�ران 2 ميلي�ون و ۷00 ه�زار توم�ان در م�اه اس�ت. 
به گزارش فارس، مرك��ز پژوهش هاي مجلس در گزارش��ي به تفاوت 
س��قف معافيت مالياتي در قانون بودجه 9۷ نس��بت به لايحه بودجه 

9۸ پرداخت. 
اين مركز آورده اس��ت: س��قف معافيت مالياتي در لايحه بودجه سال 
آينده تفاوتي نسبت به س��ال جاري نداشته ، در اين باره دلايل زير حائز 

اهميت است. 
بر اساس پيش بيني ها انتظار افزايش تورم براي سال آينده وجود دارد. 
متوس��ط انواع هزينه هاي خوراكي و غيرخوراكي ب��راي يك خانوار با 
جمعيت چهار نفر رقمي بي��ش از 3۶۲ ميليون ريال ماهانه حدود 30 
ميليون ريال اس��ت. با توجه به جهش ارز در س��ال 9۷ انتظار مي رود 

افزايش هزينه ها در سال 9۸ تداوم داشته باشد. 
خط فقر در يك خانواده چهار نفره در ش��هر تهران در تابس��تان سال 
9۷ ماهانه ۲۷ ميليون ريال و س��الانه حدود 3۲0 ميليون ريال برآورد 

شده است. 
با توجه به دلاي��ل فوق مي توان نتيجه گرفت رق��م ۲۷۶ ميليون ريال 
سالانه با ماهانه ۲3 ميليون ريال به عنوان س��قف معافيت مالياتي در 

لايحه بودجه سال 9۸ تناسبي با متوسط هزينه هاي خانوار ندارد. 
ماليات حقوق كاركنان بخش عمومي و خصوصي در قانون بودجه سال 

9۷ برخلاف سال هاي قبل از آن با پلكان هاي بيشتري تصويب شد. 
در سال هاي گذشته تعداد پلكان ماليات حقوق محدود به دوپله بود، اما 

در سال 9۷ تعداد پلكان ماليات حقوق به چهار پله افزايش پيدا كرد. 
با وجود اين در لايحه بودجه سال آينده مجدداً رويكرد دو پله اي اتخاذ 
شده اس��ت كه اين مس��ئله به كاهش اثر بازتوزيعي و عدالت مالياتي 
مي انجامد و توصيه مي شود، مشابه با قانون بودجه سال 9۷ تعداد پلكان 

نرخ ماليات بر حقوق افزايش پيدا كند. 

 رئیس اتحاديه پیراهن دوزان: 
انبارها مملو از کالاست 

رئيس اتحادي�ه پيراهن دوزان و پيراهن فروش�ان تهران با اش�اره 
به تش�كيل كارگروه�ي ب�راي تس�هيل واردات مواد اولي�ه گفت: 
اگرچه با كمب�ود مواد اولي�ه مواجهيم، ام�ا به دليل رك�ود، انبارها 
مملو از كالاست و مش�كلي براي تأمين بازار شب عيد وجود ندارد. 
توليد كنندگان پوشاك در برخي از ش��اخه هاي توليد با كمبود مواد 
اوليه مواجه هستند. به عنوان مثال جوراب بافان از كمبود نخ گله مند 
هس��تند و برخي از واحد هاي توليدي در ماه ه��اي اخير به تعطيلي 
كشيده ش��ده اند. ديگر بخش هاي صنعت پوش��اك نيز با مشكلات 

مشابه مواجهند. 
در اين خصوص مجتبي دروديان در گفت وگو با فارس با اشاره به كمبود 
مواد اوليه اظهار داشت: توليد كنندگان اين صنف براي توليد با مشكلات 

زيادي از جمله كمبود مواد اوليه مواجه هستند. 
رئيس اتحاديه پيراهن دوزان و پيراهن فروش��ان تهران با بيان اينكه 
البته كارگروهي براي تسهيل روند واردات مواد اوليه تشكيل شده و 
اين كارگروه تاكنون اقدامات مثبتي را انجام داده است، افزود: چهار 
اتحاديه پوش��اك، پيراهن دوزان، خياطان و كشباف و رئيس هيئت 
امناي ش��رق بازار تهران عضويت اين اتحاديه را بر عهده دارند. وي 
با بيان اينكه اين كارگروه زير نظر وزارت صنعت است، گفت: رئيس 
سازمان صنعت استان تهران رياس��ت آن كارگروه را برعهده دارد و 
نايب رئيس اتاق اصن��اف تهران هم در اين كارگ��روه عضويت دارد. 
دروديان بيان داشت: برحسب نيازي كه در اين كارگروه مطرح است، 
برخي بازرگانان و توليد كنندگان كه واردات داشته اند، اقدام به واردات 
كالا و مواد مورد نياز صنف پوشاك و پيراهن دوزان و... مي كنند كه 
ممكن بخشي از آن را براي واحد توليدي خود وارد كنند و بقيه را هم 
به فعالان اين صنعت عرضه مي كنند. وي با تأكيد بر اينكه كارگروه 
ذكر شده دس��ت دلالان را كوتاه كرده اس��ت، بيان داشت: اجناس 
وارداتي با س��ود متعارف كه حدود ۲0 تا ۲۵ درصد اس��ت و قانون 
تعيين كرده به دس��ت مصرف كننده واقعي مي رسد. رئيس اتحاديه 
پيراهن دوزان پيراهن فروشان تهران با بيان اينكه تاكنون اقداماتي 
براي واردات صورت گرفته است، گفت: بخشي از كالاهاي مورد نياز 
توليد وارد كشور شده و بخشي هم در گمرك است. وي اظهار داشت: 
مش��كلي در تخصيص ارز وجود ندارد و براي واردات مواد اوليه اين 
صنف و صنعت ارز نيمايي تعلق مي گيرد، ضمن اينكه كارگروه مذكور 

از حدود چهار ماه پيش تشكيل شده است. 
رئيس اتحاديه پيراهن دوزان و پيراهن فروشان با اشاره به اقدمات 
خوبي كه در راس��تاي مبارزه با قاچاق پوش��اك انجام شده است، 
گفت: با توجه به افزايش قيم��ت ارز واردات اين كالا اكنون صرفه 
اقتصادي ندارد و ب��ه همين دليل واردات پوش��اك قاچاق كاهش 
يافته، اما با ثبات نرخ ارز احتمال افزايش واردات قاچاق وجود دارد. 
به گفته وي مناطق آزاد به درگاه واردات پوشاك قاچاق به سرزمين 
اصلي تبديل شده است. وي در پاسخ به اين س��ؤال كه آيا با توجه 
به كمبود مواد اوليه مشكلي براي تأمين بازار شبد عيد وجود دارد، 
گفت: خير، با توجه به ركود حاكم بر بازار پوشاك در سال گذشته 
و امس��ال، انبارها مملو از كالا اس��ت و هيچ مش��كلي براي تأمين 
اين بخش نيس��ت. وي همچنين با بيان اينك��ه دولتمردان بايد از 
توليد كنندگان اين بخش حماي��ت كنند، گفت: دولت تركيه براي 
ورود توليد كنندگانش به بازار پوشاك ايران، نيمي از هزينه ها آنها 

را پرداخت مي كرد. 
درورديان اظهار داش��ت: بنابراين ب��راي حضور توليد كنن��دگان ما در 
بازارهاي ديگر بايد دولت هزينه كند. وي اظهار داش��ت: عراق و سوريه 
فرصت ه��اي خوبي براي ص��ادرات توليدات پوش��اك اس��ت، بنابراين 
دولت بايد با برگزاري نمايش��گاه در اين كش��ور از به نمايش گذاشتن 
توانمندي ه��اي توليد كنندگان در اين بخش حماي��ت كند و بازارهاي 
بكري مانند سوريه كه فرصت صادراتي خوبي براي ما به شمار مي آيد، 

را از دست ندهيم. 
---------------------------------------------------

 اتمام قطعه ۳ آزادراه تهران - شمال 
۵ سال زمان مي برد

قطع�ه  س�اخت  گف�ت:  شهرس�ازي  و  راه  وزي�ر  مع�اون 
۳ آزادراه ته�ران - ش�مال پن�ج س�ال زم�ان مي ب�رد و 
نيازمن�د ۷ه�زار ميلي�ارد توم�ان اعتب�ار ب�ه ن�رخ روز اس�ت. 
خيرالله خادمي گفت: تا كنون در آزادراه تهران- شمال براي قطعات ۱، 
۲ و 4 به مبلغ 3 هزار و ۶00 ميليار تومان هزينه شده است و پيشرفت 

فيزيكي قطعه ۲ اين آزادراه به ۲۶ درصد رسيده است. 
مديرعامل شركت س��اخت و توس��عه زيربنا هاي حمل و نقل كشور 
يادآوري كرد: پيشرفت فيزيكي قطعه ۱ آزاد راه تهران شمال به 94 
درصد رسيده و در منطقه ۲، ۵۵0ميليارد تومان هزينه شده است. 

وي اعتبار مورد نياز براي تكميل قطعه 3 آزادراه تهران- شمال را در حال 
حاضر 4 هزار و ۷00 ميليارد تومان دانست، گفت: طبق پيش بيني ها 
به علت موانع ايجاد ش��ده بهره برداري از قطعه فوق، پنج سال زمان و 
اعتباري به مي��زان ۷ هزار ميليارد تومان نياز خواهد داش��ت. خادمي 
اظهار كرد: در منطقه يك، ۲ هزار و ۸00 ميليارد تومان و در منطقه 4، 

300 ميليارد تومان هزينه شده است. 
مع��اون وزير راه و شهرس��ازي با اش��اره به اينكه براي س��اخت قطعه 
3 آزاد راه تهران ش��مال دچار كمبود منابع هس��تيم، افزود: براي رفع 
كمبود منابع مالي به س��راغ فاينانس هاي خارجي رفته ايم. وزارت راه 
و شهرسازي و بنياد مستضعفان به صورت مشترك از اين فاينانس ها 

استفاده خواهند كرد. 
وي گفت: بنياد مستضعفان با چند شركت مختلف ازجمله پنج شركت 
چيني و يك ش��ركت اروپايي صحبت هاي اوليه را انجام داده است و با 

تأييد وزارت راه و شهرسازي مناقصه برگزار شود. 

 روزهاي طلايي طلا 
با ادامه تعطیلي دولت امريكا

نگران�ي از ادام�ه تعطيل�ي دول�ت امري�كا درحال�ي ك�ه رش�د 
اقتص�ادي در جهان كند ش�ده اس�ت، قيمت ط�لا را افزاي�ش داد. 
به گزارش فارس به نقل از رويترز، به علت نگراني در مورد ادامه تعطيلي 
دولت امريكا در زماني كه هم اكنون رش��د اقتصاد جهاني كند اس��ت و با 
توجه به اينكه بازارها منتظر نتيجه مذاكرات چين و امريكا در هفته آينده 
هستند، قيمت طلا در معاملات امروز افزايش يافت. هر اونس طلا با 3/3۶ 
دلار افزايش ۱۲۸4/۵۷ دلار فروخته شد. س��رمايه گذاران در مورد تأثير 
اقتصادي طولاني ترين تعطيلي دولت امريكا در تاريخ اين كش��ور نگران 
هستند. دولت امريكا  در سي و چهارمين روز تعطيلي خود قرار دارد. جان 
شارما، اقتصاددان بانك ملي استراليا گفت: »تعدادي عوامل مثبت وجود 
دارد كه طلا را تقويت مي كند، نظير ادامه جنگ تجاري و احتمال افزايش 

نرخ بهره با سرعت كندتر.«
شارما گفت: »در اين لحظه، مردم در انتظار تصميمات تجاري امريكا و چين 
هستند.«وي افزود: هرگونه تحولات در اين جبهه مي تواند مسير طلا را 
مشخص كند. ويلبرگ راس، وزير بازرگاني امريكا ديروز گفت: امريكا و چين 
»مايل ها« از حل موضوعات تجاري با هم فاصله دارند. به گفته تحليلگران، 
نگراني ها در مورد رشد كند اقتصادي و اميدواري به توقف افزايش نرخ بهره 

از سوي بانك مركزي امريكا، قيمت طلا را تقويت كرده است. 
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